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نهج البلاغه

 قصور اصلي در سينماي دفاع مقدس
زير سر مديران است

و جن�گ مس�ئله

مصطفيشاهكرمي
دفاعمقدسبهدليلگزارشيك

تحميليبودنآنو
مطرحش�دنمس�ئلهدفاعوحف�ظناموسو
مملكتباعثش�دهبرخ�يازفيلمس�ازانو
هنرمندانبههرش�كليبااينمس�ئلهدرگير
شونداماآياآنطوركهبايدبهتماميابعادآنو
حوزههايدرگيروزيرمجموعهبااينژانرتوجه
شدهاست؟بعدازاينكهروزگذشتهفرمايشات
مقاممعظمرهبريدرديدارباعواملفيلمشيار
143رسانهايش�دوايش�انضمنتمجيداز
سينمايايرانوبهويژهسينمايدفاعمقدساز
قصوردراينژانرهمصحب�تبهميانآوردند.
چراييوعدمتوجهوتوليددرحوزهدفاعمقدس
راازديدگاهچندنفرازمديرانوفيلمس�ازان
س�ينمايكش�وربهنق�دونظرگذاش�تهايم.
محمد خزاعي كه در كارنامه كاري اش تهیه كنندگي 
آثاري س��ینمايي و دبیري جش��نواره فیلم فجر و 
جش��نواره فیلم مقاومت را دارد با اشاره به اينكه ما 

در انعكاس و تبیین و تبلیغ اين داشته ها كم كاري 
كرده ايم و گلايه مقام معظم رهبري نسبت به قصور 
و كم كاري ها حقیقتي تلخ اس��ت، مي گويد: برخي 
گلايه هايي كه از جانب تعدادي از فیلمس��ازان در 
زمینه هايي مثل عدم همراهي مسئولان و بخش هاي 
متولي فرهنگي، كم پولي و كمب��ود امكانات و... در 
مسیر ساخت آثار حوزه دفاع مقدس مطرح مي شود 
درست اس��ت اما آيا قرار اس��ت تمام آثاري كه در 
حوزه دفاع مقدس ساخته مي شوند، جزو آثار فاخر و 
پرهزينه باشند؟! آيا لازم است كه تمام آثار اين حوزه 
از پروداكشن هاي زيادي برخوردار باشند؟! گاهي 
اوقات طرح يك قصه با مضامین اجتماعي كه در آن 
به بررسي تأثیرات جنگ پرداخته مي شود، خودش 
مي تواند يك اثر ج��ذاب از كار دربیايد. نمونه هايي 
مثل فیلم »شیار 143« يا فیلم »آژانس شیشه اي« 
و... كه با هزينه هاي سرسام آور و زياد تولید نشده اند؟ 
بنابراين جنس روايتي را ك��ه ما انتخاب مي كنیم، 

خیلي مهم است. 
دولتهاموظفبهحمايتازتوليدات

حوزهدفاعمقدساند
خزاع��ي در ادامه تأكی��د مي كند: باي��د تلاش و 
طراحي كنیم ت��ا مضامین و قصه ه��اي ما آنقدر 
قصه هاي جذابي باشند كه نیازي به سرمايه گذاري 
دولتي احس��اس نش��ود بلكه اين فیلمسازي ما 
باش��د كه بتواند بخش غیردولت��ي را ترغیب به 
سرمايه گذاري در امر فیلمسازي كند. باز هم مثال 
موفق و مؤثر در اين رابطه كه توانسته اند به غیر از 
سرمايه اولیه و بازگشت سرمايه اولیه، سود خوبي 
را نصیب سازندگانش��ان نمايند همین فیلم هاي 
»شیار 143« و »آژانس شیش��ه اي« است. اينها 
در بخش خصوصي ساخته ش��دند و حمايتي از 
آنها نشد. فقط در جريان اكران بعضي از نهادها و 
سازمان ها پاي كار آمدند و از آنها حمايت كرده و 

اقداماتي انجام دادند. 

دبیر جشنواره مقاومت ضمن تأكید بر اينكه دولت 
وظیفه دارد و بايد بیايد و به اين حوزه كمك كند، 
مي افزايد: س��ینماي دفاع مقدس ما جزو مضامین 
اصلي س��ینماي ملي و اس��تراتژيك كش��ور مان 
محسوب مي ش��ود، هرچند در اين زمینه مجلس 
شوراي اسلامي ظاهراً قرار است بودجه اي را تصويب 
كند و در اختیار جريان سینماي دفاع مقدس قرار  
دهد. اين نگاه حمايتي فقط مختص به كشور ما هم 
نیست بلكه در تمام دنیا چنین نگاهي وجود دارد. 
در واقع كش��ورهايي مثل امريكا نه تنها به جريان 
مشابهي در سینماي هالیوود كمك مالي مي كنند 
بلكه در حال سرمايه گذاري در اين بخش هستند 
چراكه برايش��ان بس��یار اهمیت دارد. نشان دادن 
و معرفي چهره و ش��خصیت قهرمانان كشورشان 
و ترس��یم جنگ هايي كه در آن حضور داشته اند 
برايشان فوق العاده مهم است. اين بچه هايي كه در 
عرصه دفاع مقدس كار مي كنند، آنهايي كه دنبال 
وجه كاسبي و منافع مالي آن نیستند و در واقع با 
خلوص نیت در حال انجام فعالیت هس��تند؛ اينها 

سربازان فرهنگي كشورند. 
وي درباره علت اينكه برخي از فیلمسازان میلي 
به فعالیت در اين حوزه ندارند و بیشتر به سمت 
تولید آثار آپارتماني يا حوزه هاي ديگر مي روند، 
اظهار مي دارد: واقعیت اين اس��ت كه دس��ته اي 
از فیلمس��ازان ما باوري به اين اعتقاد و انديش��ه 
ندارند كه البته تعدادش��ان خیلي اندك اس��ت. 
دس��ته ديگري وجود دارند كه به اي��ن دفاع باور 
دارند اما از منظرگاه شخصي خودشان به موضوع 
دفاع مقدس نگاه مي كنند، البته خیلي بهتر است 
كه اين دس��ته اصلًا فیلم دفاع مقدس��ي نسازند! 
چراكه اينها جري��ان دفاع مقدس را با آثارش��ان 
تحريف خواهند كرد! دسته اي هم از فیلمسازان 
هس��تند كه دغدغه دارند و به دنبال آثار خوب و 

درست هستند كه بايد به اينها كمك شود. 
مديرانفرهنگيما

جسارتورودبهچالشهاراندارند
محمدرضا ش��رف الدين، رئیس انجمن سینماي 
انقلاب و دفاع مق��دس نیز كه از جمل��ه مديران 
باسابقه سینماي دفاع مقدس محسوب مي شود، 
در اين زمینه مي گويد:يكي از آسیب هاي اساسي 
در اين حوزه اين اس��ت كه مدعیان زيادي وجود 
دارد و ه��ر كدامش��ان نی��ز از دريچه خودش��ان 
مي خواهند به آن بپردازند. ش��ما ببینید بهترين 
فیلم هايي كه تاريخ ملي ما را مي س��ازند و باعث 
ارتقاي سطح كیفي و كمي س��ینماي ما شده اند 
مربوط به س��ینماي دفاع مقدس اس��ت. از طرف 
ديگر بدتري��ن فیلم هايي ك��ه روايت هاي خلاف 
واقع و ناقص و ظالمانه اي درباره منافع ملي ما ارائه 
مي كنند، باز هم مربوط به حوزه دفاع مقدس است. 
اين گستردگي نظرات و تشتت آرا در اين عرصه را 
مي رساند و به نظر مي رسد كه قبل از هر چیز بايد 
حوزه هاي نظري و فكري را در موضوعات ملي از 

جمله دفاع مقدس تقويت بكنیم. 

شرف الدين خاطرنشان مي كند: اگر بخواهیم يكي 
از برجستگي هاي تاريخ ملي و معاصر كشورمان را 
به عنوان يك دستاورد، منیع و بلامنازع از آن ياد 
بكنیم، قطعاً موضوع هشت سال دفاع مقدس است 
كه همه اذعان دارند اين اتفاق يك نقطه عطف در 
تاريخ چند هزار ساله كشور ماست. اما هنگامي كه 
وارد مباحث نظري همین واقعه عظیم مي شويم، 
ملاحظ��ه مي كنیم كه در جزئیات��ش و برخلاف 
كلیات آن، اختلاف آراي زيادي وجود دارد. اين 
در حالي است كه سینما با جزئیات سروكار دارد 
و به شیوه استقرايي به سراغ اتفاقات مي رود؛ به 
همین علت اس��ت كه بايد در اين حوزه مباحث 
نظري مان را به ه��م نزديك كنی��م و بعد به اين 
عرصه ورود كنیم. هنگامي ك��ه چنین مقدماتي 
را انجام نمي دهیم خب مسلم است كه مديران و 
مسئولان و... صورت مسئله را پاك مي كنند و اصلًا 
به س��راغ دفاع مقدس نمي روند. من فكر مي كنم 
با توجه به چالش��ي بودن انج��ام و ترتیب چنین 
اقداماتي و اينكه مديران و مسئولان فرهنگي ما 
جسارت و شجاعت ورود به اين چالش ها را ندارند، 
حوزه نظري آن نیز مغفول واقع ش��ده اس��ت كه 

خودبه خود به تعطیلي آن حوزه مي انجامد. 
برخيمسئولانفرهنگيدركيازسينما

ندارند
حمید بهمني، رئیس مؤسسه شهید آويني نیز كه 
هم سابقه كارگرداني و هم مديريت اجرايي دارد در 
زمینه كم كاري هاي اين حوزه مي گويد: اولاً اينكه 
اين ديدار در خردادماه انجام شده و تازه بعد از 9 
ماه متن فرمايشات ايشان منتشر مي شود، جاي 
بسي شگفتي و تعجب است. ثانیاً هر موقع ايشان 
در زمینه اي صحبت كرده اند يك مسیر و حقیقتي 
را به وضوح روش��ن و مش��خص مي كنند. اما در 
رابطه با اينكه چرا حوزه سینماي دفاع مقدس به 
بهانه هايي مثل كمبود بودجه و... ناديده انگاشته 
مي شود بايد گفت اگر در هزينه هاي ريز و درشتي 
كه در جاها و براي كارهاي مختلف انجام مي دهیم، 
صرفه جويي كنیم يا اينكه آنها را به سمت تولید 
در سینما و فیلمسازي در اين حوزه هدايت كنیم؛ 
قطعاً هیچ مش��كلي نخواهیم داشت. علت اصلي 
اين كارها هم اين اس��ت كه مديران و مسئولان 
متولي حوزه فرهنگ در جاي خودشان قرار ندارند. 
يعني ف��لان آقا كه فرد ش��ريف، مؤمن و صالحي 
هم هست اما هیچ دركي از س��ینما و فیلم ندارد 
و فقط به خاطر تجارب قبلي كه مثلًا در مديريت 
فلان شركت داشته، به عنوان مسئول فرهنگي به 
كار گرفته مي شود. از سوي ديگر چنین اقداماتي 
باعث مي شود فیلمسازان و كاربلدهاي حرفه اي به 
حاشیه رفته و با حضور افراد نابلد و غیرمتخصص، 
نه فقط در حوزه دفاع مقدس بلكه در ديگر عرصه ها 

هم هیچ جريان سازي صورت نگیرد. 
بهمن��ي در پايان اظهار م��ي دارد: به همین علت 
اس��ت كه مدير فرهنگي دغدغ��ه تولیدات دفاع 
مقدس��ي ندارد و كار برايش علي الس��ويه است. 
هیچ وقت پاشنه كفشش را ور نمي كشد و بیفتد 
دنبال كار تولید و برود يقه مسئولان بالادستي را 
براي گرفتن بودجه هاي تولید فیلم دفاع مقدس 
بگیرد! بنابراين فقط بايد اي��ن جمله را گفت كه 
مديران فرهنگي ما همانن��د مقام معظم رهبري 
دغدغه ندارند و تنها ادع��ا دارند. در بخش تربیت 
نیرو هم كم كاري شده است به نوعي كه بعضي از 
اين افراد تربیت شده به شدت مخالف تولید آثار 
دفاع مقدسي هستند و مي گويند ديگر بس است 
چقدر بايد در اين زمینه فیلم ساخته شود؟! يا اگر 
هم به سراغ ساخت فیلم هاي دفاع مقدسي بروند، 
به سطحي ترين شكل ممكن آن را تولید مي كنند! 
مانند برخي از آثار اين دوره از جشنواره فیلم فجر 

كه شاهد چند نمونه از آنها بوديم.

بررسيعلتكمكاريدرسينمايدفاعمقدسطيگفتوگوي»جوان«باكارشناسان

آثارانديشمندش�هيداس�تادمرتضيمطهريازس�ويبنيادعلميوفرهنگي
ش�هيدمطهريبهصورتصوتيوگوي�اواردبازاركتابش�د.
»زندگي جاويد يا حیات اخروي«، »جهان بیني توحیدي«، »وحي 
و نبوت«، »انسان و ايمان«، »انسان در قرآن«، »هدف زندگي«، 
»اخلاق جنسي در اس��لام و جهان غرب«، »مسئله حجاب«، 
»قیام و انقلاب مهدي)ع( از ديدگاه فلسفه تاريخ و مقاله شهید«، 
»جاذبه و دافعه علي علیه السلام«، »داستان راستان، جلد اول« 
و »داستان راستان، جلد دوم« كتاب هايي است كه تاكنون 
از سوي بنیاد علمي و فرهنگي استاد شهید مرتضي 
مطهري به صورت صوتي منتشر شده است. اين 
كار با هدف عرضه آثار استاد شهید مرتضي 

مطهري در قالب هاي جديد و كارآمد و امكان بهره گیري آسان تر مخاطبان از آثار استاد و 
همچنین صرفه جويي و استفاده بهینه از زمان تولید متن صوتي يا به عبارت ديگر كتاب 
صوتي آثار استاد شهید مرتضي مطهري در دستور كار مركز فناوري اطلاعات و فضاي 
مجازي بنیاد شهید مطهري قرار گرفته است. براساس اين گزارش تاكنون كار تولید 12 
اثر با صداپیش��گي گويندگان مختلف از آثار اين متفكر اسلامي به پايان رسیده و تولید 

كتاب صوتي ساير آثار نیز در برنامه هاي آتي اين مركز قرار دارد. 
بعضي از ويژگي ها و مزاياي اين آثار از اين قرار است: بهره گیري از گويندگان حرفه اي 
براي خوانش آث��ار، خوانش متن هر كتاب توس��ط دو گوينده خانم و آقا، اس��تفاده از 
قرائت هاي آرشیوي براي قرائت آيات قرآن، متمايز خوانده شدن ترجمه آيات و احاديث، 
پاورقي ها، تیترها و میان تیترها براي درك بهتر مطالب كتاب توسط شنونده و استفاده 

از موسیقي هاي مناسب.

اختتاميهمسابقاتسراسريقرآنكريم
 سيدميعاد صالحي برترين حافظ

و قاري قرآن شد
آيي�ناختتامي�هس�يوهفتميندورهمس�ابقاتسراس�ري
ق�رآنكريمروزگذش�تهباحضورحجتالاس�امناط�قنوريو
حجتالاس�اممحمديرئيسس�ازماناوقافوام�ورخيريهدر
س�النهمايشهايمصايام�امخميني)ره(تبريزبرگزارش�د.
مسابقات سراسري قرآن كريم در رشته هاي قرائت، حفظ كل، حفظ 
20 جزء، ترتیل و مفاهیم قرآن كريم برگزار شد و امسال براي اولین بار و 
به صورت آزمايشي رشته تلاوت و حفظ 10 جزء در اين رقابت ها برگزار 
شد كه در پايان سیدمیعاد صالحي از تهران به عنوان نفر برگزيده اين 
رشته جديد معرفي شد. در ابتداي اين برنامه محسن حسني كارگر نفر 
دوم مسابقات كه به عنوان قاري منتخب از نگاه مردم انتخاب شده بود 
به تلاوت پرداخت. وي شب گذشته ضمن كسب مقام دوم مسابقات، 

جايزه ويژه صوت و لحن را هم كسب كرد. 
مسابقاتباحضوربيشازيكميليونو900هزارنفر

حجت الاسلام سید مصطفي حسیني، رئیس مركز امور قرآني سازمان 
اوقاف و امور خیريه طي سخناني با سپاس از برگزاركنندگان مسابقات 
گفت: از همه كساني كه مسابقات قرآن را در 386 شهرستان با حضور 
بیش از يك میلیون و 900 هزار نفر برگزار كردند تش��كر مي كنم كه 
ثمره آن برگزاري مس��ابقات اس��تاني با حضور 6 هزار نفر بود و امروز 
ش��اهد حضور بیش از 470 نفر در مس��ابقات سراس��ري قرآن كريم 
هستیم. حسیني با س��پاس از برگزاركنندگان مس��ابقات در استان 
آذربايجان ش��رقي گفت: از خادمان قرآن در استان آذربايجان شرقي 
كه حق میزباني را به خوبي به جا آوردند تشكر مي كنم. زبان ما از بیان 

زحمات اين عزيزان قاصر است. 
وي درخصوص دستاورد هاي مسابقات گفت: اين رقابت ها با رويكرد 
آموزش��ي، تربیتي، تبلیغي و ترويج��ي برگزار ش��د و علاقه مندان از 
كارگاه ها، دوره ها، محافل، همايش ها و نشست هاي آن استفاده كردند. 
اين رقابت ها  در بیش از 200 محفل قرآني و با حضور قاريان ممتاز و 

بین المللي و قاري مصري برگزار شد. 
بخشآقايان

رشتهتاوت:حس��ن دانش از يزد، محسن حسني كارگر از خراسان 
رضوي، سیدمحمد كرماني از تهران، ابراهیم تبسم چهره از گیلان، جواد 

سلیماني از خراسان رضوي.
رشتهحفظكل:محمدمهدي رجبي از خراسان رضوي، محمد خاكپور 
از خراسان رضوي، محمد علي اسلامي از تهران، ابوذر كرمي از مركزي، 

نويد رزمجو از فارس.
رشتهمفاهيم:غلامحسین فاتحي از چهار محال و بختیاري، صاحب 
شريفي از خوزستان، علي سوخكي از فارس، علي حسین زاده از گیلان، 

نعمت قره خاني از آذربايجان غربي.
رش�تهترتيل:مجتبي قدبیگي از تهران، ماجد نصري از خوزستان، 
محمد حسن حسن زاده از يزد، احس��ان محمدي از خراسان رضوي، 

محمد مهدي انگالیان از بوشهر
فرازهاييازپيامآيتاللهجعفرسبحاني

قرآن آفتابي است كه غروب ندارد، همه پیامبران براي هدايت انسان ها 
از س��وي خدا مبعوث ش��دند، دس��ت به اعجاز زده، تحدي نمودند. 
موسي با عصا، عیسي با ش��فا دادن بیماران. تا آن زمان تقاضا اين بود 
كه پیامبران با معجزه هاي آس��ماني خود را اثبات كنند. اما در زمان 
پیامبر اس��لام چون فن خطابه رايج بود پیامبر به وسیله قرآن تحدي 
كرد و جهانیان را براي مبارزه با آن دعوت كرد و تا كنون بشر نتوانسته 
سوره اي مانند آن بیاورد. قرآن معجزه اي جاودان است و تا روز قیامت 

براي بشر باقي  مي ماند. 
يكي از اوصاف قرآن هدايت گري است كه فقط از طريق كتاب آسماني 
صورت مي گیرد. قرآن كتاب معارف و اصول و عقايد است كه مسلمانان 
معارف را از آن اخذ مي كنند. قرآن كتاب دس��تورالعمل است كه فقه 
ما از آن بهره مند مي ش��ود و قوانین آن با همه تمدن ها سازگار است. 
قرآن حاكم و داور آگاه در مس��ائلي اس��ت كه امت ها در آن اختلاف 
دارند و داوري قرآن در اين موارد قطعي اس��ت. قرآن كتابي است كه 
14 قرن قبل از يك رش��ته حقايق زمیني گزارش داده كه بشر به آن 

حقايق رسیده است. 
در ادامه اين برنامه حجت الاسلام محمدي، رئیس سازمان اوقاف به ايراد 
سخن پرداخت و پس از وي برخي از برگزيدگان مسابقات تجلیل شدند. 

همچنین در ادامه حجت الاسلام ناطق نوري سخنراني كرد.

آثار شهيد مطهري شنيدني شد

س�خناناخيرمقاممعظمرهبري

حامدمظفري
دربارهاهميتپرداختنبهسوژههايگزارش2

نابهش�تس�الدفاعمق�دسرا
ميت�وانچ�ارهراهآين�دهس�ينماياي�راندانس�ت.
س��ینماي بعد از انقلاب ما، به خصوص در دهه ابتدايي، بیش 
از هر ژانر ديگري به واس��طه ژانر جنگ ك��ه در ايران با عنوان 
سینماي دفاع مقدس مي شناسیم شناخته مي شود. اين نسل 
تازه نفس و انقلابي سینماگران جوان و مستعد بودند كه سعي 
كردند چه با حضور در جبهه ها و ثبت واقعه نگاري مستندوار 
جنگ و چه استفاده از داده هاي جنگ براي ساخت آثار داستاني 
سهم سینما در پاسداري از ارزش هاي هشت سال دفاع را بجا 
آورند. اگر بخواهیم مهم ترين فیلمسازان بعد از انقلاب را هم 
نام ببريم بیش از هر كس ديگر ب��ه چهره هايي چون ابراهیم 
حاتمي كیا، رسول ملاقلي پور و عزيزالله حمیدنژاد برمي خوريم 
كه به واسطه پرداختن به سینماي جنگ رشد كردند و البته 
در دهه هاي بعد همان تجربیات سینماي جنگ را مجالي براي 

ساخت درام هاي اجتماعي كردند. 
ژانرجنگرابيشازاينهاموردتوجهقراردهيم

مقام معظم رهبري در س��خنان اخیر خود ب��ه صراحت به 
سینماي كشورهايي چون ايالات متحده و كره جنوبي اشاره 
مي كنند كه س��ال ها بعد از درگیري هاي خ��ود در جنگ، 
همچنان به تصويرس��ازي درباره آن مي پردازن��د و به اين 
واسطه هم به مخاطبان جوان و نوجوان خود خوراك فرهنگي 
اساطیري مي دهند و هم توجیهاتي براي سیاست هاي فعلي 
خويش مي تراشند. آنها تاريخ نداش��ته خويش را با سینما 
به ش��هروندان خويش حقنه مي كنند و ما نی��ز براي ثبت 
تصويرسازي آن هشت سال دفاع جانانه چاره اي جز استفاده 

بیشتر و بیشتر از زبان سینما نداريم. 
سینماي ايران وظیفه دارد همچنان ژانر جنگ را به عنوان 
يكي از ژانرهاي اصلي خود امتداد دهد و البته كه برخلاف نظر 
رئیس سازمان سینمايي كه از ساخت فیلم هاي دفاع مقدس 
كم هزينه مي گويد اتفاقا راه حل اسطوره س��ازي سینمايي 

صرف هزينه هاي كافي ب��راي تولید محصولي اس��تاندارد 
است. اين يك واقعیت است كه در همه دوران بعد از انقلاب 
يك سینماي آوانگارد و شبه روش��نفكرانه كه سعي دارد با 
دلبري در جشنواره هاي آن طرفي رخ بنماياند در كشور ما 
وجود داشته ولي مشكل آنجاست كه حتي اگر به آمارگیري 
رسمي در میان مخاطبان سینما هم بپردازيم اين نوع سینما 
كه س��ردمدارانش فیلم هايي چون »مش��ق شب« و »طعم 
گیلاس« هستند در قیاس با سینمايي كه به واسطه »آژانس 
شیشه اي« و »از كرخه تا راين« شناخته مي شود سینماي 

گمنامي است. همین حالا اگر در يكي از خیابان هاي تهران 
راه رويد و به صورت اتفاق��ي آدم هايي از طیف هاي مختلف 
اجتماع را مخاطب قرار دهید شك نكنید تعداد كساني كه 
»افق« رسول ملاقلي پور را ديده اند به مراتب بیشتر از كساني 

هستند كه »نار و ني« سعید ابراهیمي فر را ديده اند. 
يعني در درازمدت هم باز مخاطبان ايراني به واسطه روحیات 
خاص خويش تمايل فراوان دارند آثاري را كه بازگوكننده واقعي 
تاريخ خويش است، ببینند نه آثاري اگزوتیك كه همه چیز را در 
ژست خلاصه كرده اند. پس از همین امروز برنامه اي مدون براي 
تولید آثار درجه يك دفاع مقدس بچینید. البته كه در انتخاب 
نیروهاي اجرايي نیز قب��ل از هر كس ديگر به س��راغ امتحان 
پس داده ها برويم. سینمايي كه مي خواهد دفاع ما را به درستي 
تصوير كند نیاز دارد به صرف هزينه لازم و نه اتلاف هزينه و البته 

آدم هايي كه امتحان خود را پس داده اند.

صداوسيمايجمهورياسامي
ايرانميخواهدكهواحدمركزيتلويزيون

خبرراب�هي�كخبرگ�زاريبينالملليتبدي�لكند.
پیمان جبلي، معاون خبر صداوسیما در مراسم معارفه مديران 
جديد اين معاونت با اعلام اين خبر گفت: خبرگزاري صداوسیما 
پتانسیلي جديد در عرصه خبررساني در كشور است. جبلي در 
اين مراسم با تشريح اهداف و برنامه هاي خبرگزاري صداوسیما 
گفت كه هدف اصلي تحولات جديد در حوزه معاونت خبر رسانه 
ملي، تبديل واحد مركزي خبر به يك خبرگزاري در جهان است؛ 
»واحد مركزي خبر علاوه بر اينكه ب��ه منبع تغذيه كننده خبر 
آنتن صداوسیما تبديل خواهد شد، به منبع خبر تغذيه كننده 
اخبار در كشور و در سطح جهاني تبديل مي شود.« وي همچنین 
تحولات عمیق و شكل گیري فضاي جديد در حوزه اطلاع رساني 
و خبر در دنیا را يادآور ش��د و تأكید كرد كه امروز رس��انه ملي، 

به ويژه معاونت خبر، وظیفه بس��یار مهم و حساسي دارد و لازم 
است از نظر ش��كلي و محتوايي بس��یار متفاوت عمل كند. در 
اين مراسم مهرداد سیدمهدي، رئیس خبرگزاري صداوسیما 
هم درخصوص شكل گیري خبرگزاري صداوسیما و نیز نحوه 
فعالیت اين خبرگزاري گفت: »كار خبرگزاري صداوسیما فراتر 
از واحد مركزي خبر خواهد بود؛ چون ما علاوه بر پوشش خبري 
صدا و تصوير در عرصه رسانه اي كشور هم بايد تأثیرگذار حاضر 

شويم و همه نیازهاي مخاطبان را برآورده كنیم.«
 وي با بیان اين مطلب كه اطلاع رس��اني  باي��د روزآمد، جامع 
و س��ريع انجام گیرد، گفت: »ما بايد در اين دنیاي رس��انه اي 
جلوتر از رقباي خود حركت كنیم.« رئیس خبرگزاري سازمان 
صداوسیما همچنین به مزيت هاي اين خبرگزاري اشاره كرد و 
افزود: »يكي از مزيت هاي اين خبرگزاري، كار تصويري است كه 

ما مي توانیم از اين مزيت به عنوان نقطه قوت بهره ببريم.«

مس�عوددهنمك�ياي�نروزها
جلوهه�ايكامپيوت�ريرابرايخبر

ساخت»رسوايي۲«تستميزندوانتخاببازيگران
همادامهدارد.

مسعود ده نمكي در گفت وگو با »مهر« درباره آغاز پیش تولید 
فیلم »رسوايي 2« اينگونه توضیح داد: در حال حاضر مشغول 
انجام مراحل مقدماتي براي پیش تولید »رسوايي 2« هستم و 

در نظر دارم اين فیلم سینمايي را به تهیه كنندگي خودم مقابل 
دوربین ببرم. وي ادامه داد: قبل از آغاز پیش تولید، تست هايي 
در زمینه جلوه ه��اي كامپیوتري انج��ام داده و در عین حال 
مشغول انتخاب بازيگران هستم. كارگردان مجموعه فیلم هاي 
»اخراجي ها« در پايان عنوان كرد: حضور ش��یلا خداداد به 
عنوان بازيگر اصلي در »رس��وايي 2« قطعي شده و قرار است 

فیلمبرداري بهار سال آينده شروع شود.

مقاممعظمرهبريچراغراهراپيشرويسينمايماقراردادند

روشنفكر بازي را رها كنيد و بزنيد به دل 8 سال دفاع مقدس

صداوسيماي ايران خبرگزاري بين المللي راه مي اندازد

»رسوايي ۲« و تست جلوه هاي رايانه اي

رويخطخبر

چاپ بیست و يكم كتاب »صداي فاطمي فدك« دربردارنده 
متن عربي و فارسي خطابه حضرت زهرا)س( منتشر شد. 

قطعه »مرگ بر امريكا 2« با صداي حامد زماني و علي اكبر 
قلیچ به تهیه كنندگي »جايزه بزرگ مرگ بر امريكا« به تازگي 

منتشر شده است.
پخش مجموعه تلويزيوني »ش��معدوني« ب��ه كارگرداني 

سروش صحت بهار 94 از شبكه سه سیما آغاز مي شود. 
سیدمسعود ش��جاعي طباطبايي به دلیل سرفه هاي شديد 
ناشي از استنشاق گازهاي شیمیايي در دوره جنگ، مجبور به 

استراحت شد. 
جشنواره بین المللي فیلم كوتاه و مستند »نهج« توسط شبكه 
تلويزيوني »كربلا« وابسته به آس��تان مقدس سیدالشهدا)ع( 
با حضور در كربلاي معلي برگزار مي ش��ود و در آن چهار فیلم 

ايراني حضور دارند. 
علیرضا رئیسیان، كارگردان فیلم »دوران عاشقي« قصد دارد 
اين اثر را براي اكران چند دقیقه اي كوتاه كند و همچنین اصراري 

ندارد فیلمش در نوروز روي پرده برود. 
بهرام عظیمي از قطعي شدن ساخت انیمیشن »ابرقهرماني 
از نازي آباد« خبر داد و گفت به دنبال جلب مشاركت تیم هاي 

تولید بزرگ انیمیشن در جهان است. 
رئیس هیئت مديره شركت »تصوير گستر پاسارگاد« خبر 

توقف سريال شبكه نمايش خانگي »ابله« را تكذيب كرد. 
پروانه ساخت میني س��ريال »دندون طلا« به نويسندگي و 
كارگرداني داوود میرباقري روز گذشته صادر شد و به زودي اين 

مجموعه براي عرضه در شبكه نمايش خانگي كلید مي خورد.

شبكه گردشگري در چمدان »شما« به تلويزيون آمد
سازمانميراثفرهنگيروزگذشتهباانتشار
خبرياعامكردكهس�ازمانصداوس�يماي
جمهورياس�اميپ�سازك�شوقوسهاي
فراوانوباتغيي�رمديريتيبالاخ�رهيكياز
ش�بكههايخودرابرايهم�كاريبامعاونت
رياستجمهوريدرراس�تايمعرفيميراث
فرهنگي،رون�قگردش�گريوترويجخريد
كالاه�ايصنايعدس�تيدرنظ�رگرف�ت.

 به گزارش »جوان« و به نقل از مركز روابط عمومي 
و اطلاع رساني اين سازمان در بسیاري از كشورهاي 
توريست پذير دنیا شبكه هاي مختلفي اعم از دولتي و 
خصوصي وجود دارند كه به معرفي مناطق مختلف و 
آداب و رسوم شهروندان مي پردازند و با اين امر كمك 
شاياني به توسعه گردشگري داخلي و خارجي آنان 
شده است. تأسیس چنین شبكه هايي در كشورمان 
كه يكي از كهن ترين س��رزمین هاي جهان به شمار 
مي رود نیز از گذشته مورد توجه بوده اما به دلايلي 

تاكنون اين امر به طور كامل تحقق نیافته است.

خوشبختانه طي چند روز گذشته خبرهايي مبني 
بر همكاري شبكه شما با سازمان میراث فرهنگي،  
صنايع دس��تي و گردشگري در رس��انه ها پیچید 
كه اين ام��ر مي تواند نويدبخش آينده اي روش��ن 
براي رونق بخشي گردش��گر داخلي باشد. حمید 
ضیايي پرور، رئیس مركز روابط عمومي س��ازمان 
میراث فرهنگي، صنايع دس��تي و گردش��گري در 
گفت وگويي اظهار داشت: تأسیس شبكه گردشگري 
از سال هاي گذش��ته در دس��تور كار مديران اين 
سازمان براي معرفي جاذبه هاي گردشگري كشور 

بوده،  اما متأسفانه به نتیجه نمي رسید. 
وي گفت: مديران س��ابق صداوسیما با بهانه هاي 
مختلفي همچون ظرفیت نداشتن فركانس هاي 
صداوس��یما يا پخ��ش اي��ن برنامه ها از ش��بكه 
اصفهان از همكاري با س��ازمان میراث فرهنگي، 

صنايع دستي و گردشگري امتناع مي كردند.
ضیايي پرور اف��زود: با رويكرد جديد صداوس��یما 
اين امر هفته گذش��ته بالاخره محقق شد. در اين 

راستا شبكه ش��ما اعلام آمادگي كرد چهار ساعت 
از برنامه هاي اين شبكه در اختیار سازمان میراث 
فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري قرار بگیرد كه 
البته اين زمان تكرار نیز خواهد داشت، بدين معني 
كه طي 24 ساعت هشت ساعت از برنامه هاي اين 
ش��بكه به معرفي جاذبه هاي گردش��گري خواهد 
پرداخت. وي گفت:  از 9 اسفند ماه اين همكاري ها 
شروع شده و ما نیز سعي داريم براي هر روز محتواي 
برنامه ه��اي متعددي را در زمینه گردش��گري در 
اختیار شبكه قرار دهیم، همچنین مديران استاني 
و ستادي س��ازمان نیز هر شب میهمان اين شبكه 
خواهند ب��ود. وي ادام��ه داد: برنامه ه��اي حوزه 
گردشگري شبكه شما هر روز از ساعت 20:30 تا 
30 دقیقه بامداد خواهد بود. ضیايي پرور خاطرنشان 
ك��رد: در دوره مديريتي جديد صداوس��یما براي 
همكاري با س��ازمان میراث فرهنگ��ي هیچ گونه 
هزينه اي طلب نشده است و اين يكي از مشكلاتي 

بود كه در گذشته با آن مواجه بوديم.

حسادتوبيمارى)اخاقی،بهداشتی(
هالجَْسَدِمِنْقِلَّه وَقَالَ]عليهالسام[صِحَّ

الحَْسَدِ.
و درود خدا بر او فرمود: سلامت تن در دورى از 

حسادت است.

نگاه


